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לפני ה' תטהרו!

ימי תשובה,  ועומדים אנו בעיצומם של עשרת  ניצבים  וברגשי קודש,  בחיל, ברעדה 

שעות לפני כניסת יום הכיפורים - היום הגדול והקדוש ביותר בשנה. כל יהודי חש רעד 

בלבו, הנה כי כן כבר עברנו את ימי חודש אלול, גם ימי ראש השנה מאחורינו, ואפילו 

רוב עשרת ימי תשובה - כבר עברו עלינו לטובה. ניגשים אנו לרגע האמת ממש...

וזה באמת רגע האמת. כי ביום הכיפורים כל יהודי עולה ומתעלה לדרגת מלאך, אנו 

לובשים בגדי לבן, נמנעים מאוכל ושתיה ונכנסים לפני ולפנים - אל אבא שבשמים, 

המלך הקדוש אשר הוא הוא המלך המשפט, אליו אנו מתחברים, בפניו נשפוך את 

ליבנו, וכולנו תקווה כי יחתמנו לחיים טובים ביום הגדול הזה - שמכריע את גורלנו 

לשנה שלמה.

כולנו יודעים כיצד עברה עלינו השנה החולפת, כמה עוגמת נפש, צרות וייסורים היו 

מנת חלקנו, כיצד העולם כולו התערער, רבים וטובים 

מאחינו הלכו לעולמם בטרם עת, אחרים חלו ונחלשו 

מאוד, וכולנו חשנו את ההשפעה הנוראית של הנגיף 

השגרה  ובשיבוש  שלנו,  בפרנסה  ילדינו,  בחינוך   -

הכיפורים  שביום  יודעים,  גם  ואנחנו  שלנו.  הרגילה 

לנו הזכות  וניתנת  הבעל"ט הספרים נפתחים מחדש, 

לפעול כמלאכי מעלה - כדי להשפיע על מה שייכתב 

וייחתם בהם לטובה ולברכה.

ועוצמת  היום  למשמעות  מודעים  שאנו  ולאחר 

הזה  שביום  מבינים  שאנו  ולאחר  לחיינו,  גורליותו 

מכבס   - חטאתינו  מכל  שבשמים  אבא  עלינו  מכפר 

אנו  נשמתנו,  את  מצחצח  אותנו,  מנקה  אותנו, 

באמת  שהוא  בשלמות,  לנו  ימחל  שהוא  מבקשים 

לצאת  נזכה  שבאמת  בנו,  שדבק  ורבב  כתם  כל  ינקה 

מיום הכיפורים זכים וטהורים, פותחים דף חדש בשנה 

חדשה ומרעננת.

השאלה העומדת על הפרק היא רק: איך? איך באמת 

נוכל להבטיח שאנו עושים תשובה בצורה טובה? איך 

לפני  תתקבל  שלנו  שהתשובה  להבטיח  יכולים  אנו 

כסא הכבוד? איך אנו יכולים לפעול שהתשובה שלנו 

לא תהא כרוכה בייסורים וכאבי לב? איך נוכל להבטיח 

מחילת עוונות מושלמת, פתיחת שנה חדשה ברגל ימין בלי שום משקע מהעבר?!

י"ז מעניקים לנו משפט  התשובה היא, שזה תלוי בנו. חז"ל במסכת ראש השנה דף 

מתנה, אלומת אור שמכבסת לבבות: 'המעביר על מידותיו - מעבירין לו על כל פשעיו'. 

אם מישהו רוצה לזכות במחילת עוונות מלאה, והרי כולנו רוצים!, הדרך היא לקבל 

החלטה חזקה שגם אנחנו מוחלים לכולם. לכל מי שפגע בנו, לכל מי שעשה משהו 

נגדנו, לכל מי שעלב בנו, לכל מי שיש לנו ויכוח אתו, לכל מי שהסכסוך עמו עוד קיים 

- כלפי חוץ או אפילו רק בלב פנימה.

אני  'הנה,  אומר:  ובעצם  דוגמת מראה לאבא שבשמים,  הוא מציב   - כשיהודי מוחל 

מחלתי. מחקתי, סלחתי, שכחתי. מישהו פגע בי - אבל זה כבר לא קיים יותר, זה נמחק 

מההיסטוריה'. ואז, אבא שבשמים משיב לו באותה מטבע, ומוחק את החטאים שלו, 

מוחל עליהם לחלוטין, מעלים אותם לנצח.

על אחת כמה וכמה אם מי שפגע בנו או עלב בנו - עשה את זה באופן כואב, באופן 

שנפגענו מאוד, שחשנו ביזיון או עלבון צורב ונוראי, כי אז אדרבה ואדרבה: העלבון 

ייסורים  במקום  לנו  העומדים  הם   - שבנפשנו  המשקע  שבליבנו,  הכאב  שעברנו, 

שהיו אמורים לבוא עלינו, ואז - כשאנו מוחלים מכל הלב על הפגיעה הזו, הרי שאנו 

בעלבונות  נענשנו  כבר  כי  שלנו,  העבירות  על  בייסורים  להיענש  מהצורך  נפטרים 

וגידופים כלפינו.

זי"ע בפרשת אמור, עד כמה מחילה  זו האריך הרה"ק בעל ה'נועם מגדים'  בתגלית 

אמיתית, שיש בה גם שכחה ומחיקה של העלבון והכאב, הגידוף והצער, היא מחילה 

צרות  אינסוף  המוחל  מהיהודי  נחסכים  ואז  השמימית,  במערכת  'זיכוי'  שמייצרת 

'הזדכה'  כבר  הוא  כי  עוונותיו,  בשל  חלילה  עליו  לעבור  אמורים  שהיו  וייסורים 

בעלבונות שספג, ובצער שעבר עליו אז, וממילא עוונותיו נמחלים לחלוטין, נשכחים 

ואובדים, בלי שום צער או כאב נוסף.

הזמן  זה  הכיפורים,  יום  שלפני  האלה  ברגעים  ולפיכך, 

לתפוס חזק בידיים את מידת המחילה, ומשני קצותיה: 

גם למחול בעצמנו לכל מי שפגע בנו, מחילה אמיתית 

ועמוקה, שלימה ומושלמת. וגם לבקש סליחה ומחילה 

נוודא  ובכך  עלינו,  כועס  או  בו  פגענו  שאולי  מי  מכל 

את  מאיתנו  ימנעו  לא  לחבירו  אדם  שבין  שעבירות 

ישן,  עלבון  כל  למחוק  הזמן  זה  טובה.  לשנה  הברכה 

לסגור כל סכסוך, לבקש סליחה ולסלוח מכל הלב - כי 

רק כך נזכה להיחתם לחיים טובים!

וככל שנזדכך עכשיו, נטהר את ליבנו מכל משקע, נמחל 

ונוודא שכל מי שפגענו בו מוחל לנו מעומק הלב - כך 

בגדי הלבן אותם נעטה ביום הכיפורים יהיו תמונת ראי 

בורא  לפני  לעמוד  נוכל  כזה  ובלב  והנקי,  הזך  לליבנו 

בריתך',  בני  כל  טובים  לחיים  'וחתום  ולהתפלל  עולם 

בית  וכל  אנו  טובים,  לחיים  להיחתם  נזכה  ובאמת 

ישראל, אמן!

כמה מילים, השפעה של שנים!

ברק,  בבני  פ.  משפחת  בבית  שנים,  כ-12  לפני  זה  היה 

וסעד את ארוחת הערב, כלפתע  ישב  פ., ראש המשפחה,  נעימה. הרב  בשעת ערב 

חש כאב עז מפלח את בטנו, כאילו חרב חדה ננעצת בו. הוא ניסה להרגיע את הכאב 

לבדיקה  החולים,  בבית  המיון  לחדר  פנה   - הועילו  לא  ומשאלו  כאבים,  במשככי 

דחופה. בבית החולים התברר שיש לו אבן קטנה בקיבה, והאבן הזו נעה ומסתובבת 

בתוככי הקיבה, מייסרת אותו בכאבים עזים.

הרופאים הציעו טיפול תרופתי שספק יועיל, ואם לאו - אין מנוס מניתוח. הוא החל 

בטיפול, אולם הכאבים התחזקו. הוא חש שכאשר אינו תחת השפעת משככי כאבים 

כאחוז  בבית  ונד  נע  להירדם,  מתקשה  להתרכז,  מסוגל  לא  הוא  חיים.  אינם  חייו   -

תזזית. הרופאים הבינו כי אין מנוס, וקבעו מועד לניתוח.

משפחתו,  מבני  כמה  עם  יחד  השבת  בסעודת  פ.  הרב  יושב  הניתוח,  שלפני  בשבת 

ולפתע אחד מהם שואל אותו האם בשכונת ילדותו התגוררה אשה מוזרה בשם 'רחל 
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כיצד שלהבת מרצדת העלימה אבן מייסרת? 

שבת של הגנה...
מבית  ולהגנה  לשמירה  מקווים  כשכולנו  קשים,  כה  בימים 
ומחוץ, מנגיפים קטנים כמו מאויבים גדולים, כולנו מחפשים 
בשבת  כי  מתברר,  ושמורים.  מוגנים  להיות  הדרך  את 

הנוכחית יש את הכח העילאי להגן עלינו!

גילה הרה"ק בעל ה'שפת אמת'  אותו  גילוי  ושמעו  הסכיתו 
שמרו  'אילו  חז"ל  בדברי  חדשה  משמעות  חושף  הוא  זי"ע. 
ישראל שבת ראשונה לא שלטה בהם אומה ולשון', ומגלה 
שהכוונה היא לשמירת השבת הראשונה של השנה - שבת 
מוגנים  הם  הרי   - כיאות  אותה  שומרים  ישראל  אם  שובה. 

ושמורים, זוכים בהגנה שמימית מכל צרה ופגע רע!

ביום  נפתחה  השנה  אמנם  הנוכחית.  השבת  את  ננצל  הבה 
השבת, אולם השבת הנוכחית היא השבת 'הרגילה' הראשונה, 
שבת שובה. לכן נרומם את השבת הזו במיוחד, נקפיד היטב 
בהלכותיה, נקדים לקבלה ונאחר להוציאה כדי להרוויח כמה 
ויקר. יש לנו ביד  שיותר דקות בה, נשמור עליה ביתר כבוד 
כלי המסוגל לשמור ולהגן עלינו, הבה ננצל אותו היטב ונזכה 

בהגנה טובה ומועילה לכל ימות השנה! 
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לאה', והאם הכיר אותה. זכרונותיו הפליגו לאחור אל מחוזות ילדותו, אכן כן - היתה 

גם היתה אשה כזו, היא נחשבה כאינה בריאה בנפשה, ולא מעט פעמים נהגו הילדים 

לבצע מעשי קונדס על חשבונה. 

לאמו  נטפלה  לאה'  'רחל  אותה  מסויימת  תקופה  במשך  כי  עוד,  ונזכר  הוסיף  הוא 

ע"ה, ומתוך שגעונותיה רדפה אחריה וצעקה בגנותה. והוא - כילד, ומבלי שהתבקש 

אחריה  רדף  אפיים,  אחת  מנה  זו  לאה'  ל'רחל  והשיב  אמו  מלחמת  את  לחם  כמובן, 

והציק לה במידה גדושה ובלתי נעימה...

לפתע, הדבר היכה בו כברק: רגע, מהיכן נזכר אותו בן משפחה לשאול על 'רחל לאה' 

שהוא  הזה,  המקרים  צירוף  מהו  בזכרונו?  שמה  עלה  טעם  מה  עכשיו?  דווקא  ההיא 

בה  אשה  על  לו  מזכיר  ומישהו  מורכב,  ניתוח  לפני  ימים  כמה  שבת  בסעודת  יושב 

התעלל בילדותו?!

ואם לא די בכך, כמהלומת פטיש אימתנית הכתה בו המחשבה: הלא השם 'רחל לאה' 

עליו  נפטרה  אשר  נעוריו,  אשת  של  המלא  שמה  זה  אחר.  ממקום  היטב,  לו  מוכר   -

בטרם עת, הותירה אותו אלמן כאוב ומצולק. רגע, יכול להיות קשר בין הדברים? היתכן 

שהאסון שפקד את 'רחל לאה' רעייתו, נגרם או קשור ל'רחל לאה' בה התעלל בנעוריו? 

ומה הקשר להיזכר בזה בדיוק עכשיו, רגע לפני הניתוח בקיבה?!

הוא חש שראשו סחרחר עליו, ביקש לצאת לאוויר הפתוח ולשאוף אוויר צח. מוחו 

הוטרד במחשבות קשות, צירוף השמות והמקרים - לא נראה לו מקרי כלל. שעות 

כ"ק  ורבי,  מורי  אל  פעמיו  שם  בבוקר  ראשון  וביום  עמו,  בל  ולבו  התהלך  אחדות 

זולגות  וכשעיניו  בפניו,  לבו  את  שפך  זי"ע,  מנדבורנה  יעקב'  ה'באר  בעל  האדמו"ר 

דמעות שאל:

לאה'  'רחל  את  כשציערתי  נורא,  חטא  לאותו  כפרה  הוא  עליי  שעובר  מה  כל  'האם 

האומללה?! האם בתחילה נפטרה עליי רעייתי בטרם עת בטרגדיה נוראית שהרסה 

את חיי, ועדיין לא כופר החטא ונגזרו עליי ייסורים נוספים? מה עליי לעשות?!'

לרבדים  נוגעות  כאלה  שאלות  שרעפים.  נתכסו  ועיניו  רב,  בקשב  לו  הקשיב  הרבי 

מעלה  בשמי  קורה  מה  יודע  מי  עולם,  של  חשבונו  של  ביותר  והנסתרים  העמוקים 

וכיצד מתנהל פנקס החשבונות שם. ובכל זאת, בתום הרהור ארוך, השיב לו הרבי:

'לכאורה, הדבר ברור כי יש קשר בין הדברים. עצתי לך לפעול לפייס את אותה 'רחל 

לאה', שאומנם אינה בין החיים, אולם יש דרך לפייסה גם בעולם העליון. הואיל ואתה 

כהן לא תוכל לפנות לקברה ולבקש את מחילתה שם, אולם תוכל להדליק נר לעילוי 

נשמתה במשך שבוע ימים, ובהדלקת הנר אמור את שמה המלא ותבקש את סליחתה. 

ואולי, אולי בזכות העובדה שאתה עושה טובה ונחת רוח לנשמתה בגנזי מרומים, היא 

תואיל להסיר את קפידתה מעליך!'

הרבי בירך אותו בחום, והאיש יצא את החדר בצעדים מאוששים ועצובים גם יחד. לפי 

אותו, כשאשתו  הנורא שפקד  לא קטן באסון  לו עצמו חלק  יש  התמונה המצטיירת, 

הסתלקה מהעולם בטרם עת. אולם נראה כי לפחות עתה יש לו מה לעשות, אולי נפתח 

הפתח לרצות את נשמת אותה אשה אומללה, ולכל הפחות יימנעו ממנו צרות נוספות!

הוא שב הביתה, מיהר לברר את שם אביה של 'רחל לאה' ההיא, והדליק מיד נר נשמה 

את  ביקש  והוא  אמת,  חרטת  של  דמעות  עיניו  זלגו  הנר,  בהדלקת  נשמתה.  לטובת 

סליחתה מעומק הלב. דקות ארוכות עמד על יד השלהבת המרצדת, ביקש והתחנן כי 

תמחל לו על הפגיעה, שתסיר את קפידתה, שתפתח לו פתח לחיים מאושרים נטולי 

אסונות וייסורים!

48 שעות אחר כך, הוא התייצב לניתוח. רגע לפני הוכנס לצילום אחרון, המוודא שהכל 

נותר בעינו. ואז - - - 

הרופאים נתקפו הלם ואלם גם יחד. לאחר שבועות בהם הוא טופל תרופתית והדבר 

לא הועיל - דווקא שבועיים ללא כל טיפול העלימו את האבן כלא היתה. היא פשוט 

התאדתה מהקיבה ואיננה, בלי כל טיפול תרופתי!

וכשהרב פ. סיפר לנו את הסיפור, הוסיף ואמר: 'טיפול תרופתי באמת לא היה, היה טיפול 

פגיעה  אותה  נעלמה.  להיווצרותה  הסיבה  כך,  סתם  נעלמה  לא  האבן  בהרבה.  מעמיק 

נושנה נמחקה ואיננה, ולכן אין עוד טעם באבן המיותרת, המסיבה נזק וצער כה רב!

נושא עמו מסר של  ובד בבד  פ. הוא תמרור אזהרה,  יקרים, סיפורו של הרב  אחים 

נוראיים  נזקים  לחולל  עשויה   - נמחלת  שלא  פגיעה  כי  מתברר  כן,  כי  הנה  חיזוק. 

גם בחלוף עשורים  ומייסרים,  ומכאובים קשים  לייצר אסונות  בכוחה  לאורך שנים, 

את  ולמחוק  לנקות  המחילה  בכוח  כי  מתברר   - חשוב  פחות  ולא  הפגיעה.  ממועד 

קפידות  נטולי  ונקיים,  זכים  לחיים  האדם  את  ולהשיב  והצער,  הפגיעה  של  הרושם 

מפגיעות ישנות!

עכשיו הזמן להבין את המסר. הרי איננו רוצים באמת להזיק לאיש, גם אם הוא פגע בנו 

או חטא כלפינו, ולפיכך הבה נמהר לנצל את הימים הללו כדי למחול ולסלוח לכל מי 

שפגע בנו, בכל פגיעה שהיא, מכל הלב. ולא פחות חשוב - אם אנחנו פגענו במישהו 

חלילה, נזכור כי הפגיעה נותרת, חותמה ניכר, רישומה נותר. הבה נבקש סליחה מעומק 

הלב, נוודא כי סלחו ומחלו לנו והפגיעה הזו נמחקה לחלוטין, כך השלכותיה לא ילוו 

אותנו חלילה וחס לאורך ימים!

כך נתכונן כראוי ליום הכיפורים, ננצל את הימים הללו למחילת עוונות ופגיעות, וכך 

נזכה להיחתם לשנה טובה ומתוקה!

דמעות כאב ודמעות שמחה...

יהודי  מפורסמת.  ישיבה  בניין  של  בחזית  תשע"ט,  בחורף  התרחש  הבא  הסיפור 

שעבר במקום הבחין בקבוצת בחורים המתלחשים מול שער הישיבה, והדבר תפס 

את תשומת לבו. הוא המשיך להביט ולהתבונן, ואז הבחין: בחור אחר ירד במדרגות 

הישיבה, והללו חמדו לו לצון ועשו מארב. משאך הציג את רגלו מחוץ לשער - דחף 

אחד מהם את רגלו, והבחור נפל, צנח לתוך שלולית מי גשמים ובוץ. חולצתו מטונפת, 

חליפתו ספוגה, כובעו מעוקם ומוכתם, ועוד...

המום ואומלל, הוא הביט בבחורים שעשו לו את המעשה הנפשע, והם הביטו בו בחזרה 

כשבת שחוק על פניהם. מבין הדברים עלה כי היתה זו נקמה על פעולה כלשהי שאותו 

בחור עשה במהלך היום, אולם לכל הדעות - מדובר בנקמה מוגזמת. הבחור התרומם 

וכשהוא  נוראית,  השפלה   - כואב  פחות  ולא  עזה,  חבטה  ספג  כי  עליו  ניכר  אט,  אט 

מושפל וחפוי ראש בכל המובנים, שב על עקבותיו - לתוך בניין הישיבה.

לבו של היהודי שעמד בסמוך וראה את כל המעשה לא נתן לו מנוח, והוא נכנס אחריו 

אל הישיבה, לעודד אותו, להעניק לו תחושה נעימה שיש מי שאיכפת לו ממה שעלה 

בגורלו. כשהגיע אל הבחור, ראה אותו יושב ובוכה בכי תמרורים מטלטל, פשוט כך. 

זולגות  עיניו  ובוכה,  יושב   15 כבן  בחור  ממש:  לב  קורע  לצפיה,  קשה  היה  המראה 

דמעות מאין הפוגות, כה קשה ונוראה היתה ההשפלה שעבר!

רעיון  הבריק  ולפתע  הבחור,  את  לעודד  הנכונות  המילים  את  חיפש  האורח  עובר 

במוחו. הוא פנה אל הבחור המושפל ואמר: 'עברת עכשיו חוויה משפילה, קשה מאוד. 

אני לא מקנא במי שפגע בך ככה, ברבים, בצורה כה קשה. אבל הואיל וזה כבר קרה 

- דע לך שאתה ברגעי הזדמנות נדירים, יש בידך כח שמימי נשגב, אל תוותר עליו...'

ניכר היה כי הדברים מוצאים מסילות ללבו של הבחור הפגוע, והלה המשיך: 'עכשיו, 

לאחר שנפגעת כל כך, יש בידך כח התפילה והברכה. תתפלל!!! תתפלל על עצמך, על 

המשפחה שלך, על הצלחתך בישיבה. תחשוב מה אתה רוצה לבקש, הרי שערי שמים 

פתוחים עכשיו לקראתך, רק תבקש!'

ומיד הוסיף הלה ואמר: 'ואם מותר לי, אבקש ממך להתפלל גם על אחותי המעוכבת 

בבית  המאושפזת  נוספת,  משפחה  קרובת  על  וכן  דבורה.  רחל  בת  חיה  בשידוכיה, 

החולים במצב לא קל. הרי הכח בידיך עכשיו, תבקש ותיקח משמי מעל מה שאתה 

רוצה, אתה נמצא ברגעי זהב, תחטוף בכל הכח!'

הבחור התעודד מהמילים החמות, עצם את עיניו והתפלל, בירך את השמות בחיוך 

קל - כתוהה אם הפך לאדמו"ר או לפועל ישועות..., אבל ברגעים האלה כנראה שכן. 

לאחר שנראה כי נרגע קמעא - פנה האיש לדרכו.

יש  לבוא,  חייב  'אתה  הבחור.  את  מחפש  בישיבה,  האיש  והופיע  שב  שבועיים,  מקץ 

בישיבה.  כנפיים  לו  עשה  והסיפור  אמר,   - שלך!'  הברכה  בזכות  זה  הערב.  אירוסין 

גם קרובת המשפחה - לפתע פתאום הבריאה והשתחררה. פשוט, כל מה שיצא מפי 

הבחור באותה עת קשה וגורלית - התקיים אחת לאחת, לא יאומן!

דומה.  חוויה  שעבר  קהילה,  רב  של  לאוזניו  גם  והגיע  ברבים,  התפרסם  הסיפור 

בעיצומם של ימי ערב פסח, בעודו עסוק בגיוס כסף לחלוקה לבני הקהילה יחד עם 

הקהילה  מבני  אחד  עליו  התנפל  הלכתיות,  לשאלות  ומענה  לפסח  הרבות  ההכנות 

בצעקות וגידופים, רטן כלפיו על הסכום הנמוך שקיבל בחלוקת ה'קמחא דפסחא'. 

ויכול היה להשיב לו כגמולו הרע, אלא שאז הוא נזכר בדבר  הרב לא חייב לו דבר, 

הסיפור הזה, והחליט לשתוק, ושהדבר יעמוד לו לזכות. הוא אפילו לא התפלל על 

שום דבר מיוחד, הוא פשוט שתק וביקש שהשתיקה תעמוד לו לזכות. לא חלפו אלא 

כמה שעות, והוא התבשר שכלתו נמצאת במצב חירום בעיצומה של לידה, ומבקשים 

מכל בני המשפחה להתפלל. 'באותו רגע חלף בי הרהור: אני מעניק את הזכות הזו 

לכלתי, שתעמוד לה לישועה!'

ולא חלפו אלא כמה דקות, בסימן טוב ומזל טוב, הלידה הסתיימה בשעה טובה ומוצלחת, 

לאם ולתינוק שלום ובריאות. 'זה אפילו לא הפתיע אותי', סיפר הרב, 'ידעתי שזה יעבוד. 

לשתיקה ברגעי הפגיעה יש כח עילאי עצום, אין לי ספק שזה משנה גורלות!'

מדהים! הנה לנו סיפור כפול, שפורסם בגיליון 'השגחה פרטית', עדויות נרגשות על הכח 

העילאי הטמון בשתיקה, בהבלגה, במחילה על פגיעה והשכחה ממנה מיד. כמה חשוב 

לזכור את הסיפורים הללו, כי ההזדמנויות בהן פוגעים בנו - לא נוכל להזמין אותן מראש, 

וכשהן מתרחשות - כה קשה לשלוט ביצר שמבקש להשיב מלחמה שערה...

נחושה שאנו מוחלים  יותר כדאי לשתוק, למחול. להיערך לכך בהחלטה  אבל הרבה 

מיד על כל פגיעה, ומנצלים את עת הרצון לבקש ולקבל ממעל את כל משאלות ליבנו. 

וככל שנשכיל לפעול כך, להיות נעלבים ואינם עולבים, להימנע מכל תגובה ולמחול 

על כל פגיעה - כך נזכה שבורא עולם יפתח לנו את אוצרות השפע, ויחתום את כולנו 

לשנה טובה ומבורכת! 


